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Přestože je to teprve tři roky, co sbor 
Collegium Bonum zahájil svou činnost, 
počet koncertů již sahá ke třem desítkám. 
I rok 2013 byl ve znamení tvrdé práce 
na zkouškách, odměnou nám však byly 
úspěchy na deseti koncertech, které 
jsme uskutečnili. Za všechny jmenujme 
alespoň společný koncert se studéneckým 
Tamburašským orchestrem, který se konal 
ke stému výročí založení tohoto souboru 
(velmi si této spolupráce vážíme a těšíme 
se na další!), dále krásné jarní koncerty, 
které jsme uspořádali v Kravařích, Raduni 
a Bílovci, či charitativní vystoupení 
na festivalu Za oponou, který se konal  
v areálu opavské psychiatrické nemocnice 

a jeho cílem bylo sblížit zdravé a psychicky 
nemocné a upozornit na jejich problémy. 
Čtyři vánoční koncerty (Bohuslavice, Dolní 
Benešov, Opava, Raduň) jako již tradičně 
patřily ke každoročním nejúspěšnějším 
akcím sboru. 
Korunou naší dosavadní práce však 
bylo pozvání na zahájení mezinárodního 
hudebního festivalu Omiška glazbena 
zajednica Omiš 2013.
Protože dalmatská Omiš není zrovna 
blízko, spojili jsme výjezd s intenzivním 
pěveckým soustředěním, mnozí však takto 
strávili i s rodinami dovolenou a myslím, že 
nelitovali. Program byl velmi pestrý: kromě 
každodenního večerního dvouhodinového 

zkoušení jsme absolvovali výstup na 
pevnost Fortica, rafting na nádherné řece 
Cetině, celodenní fishpicnic na pirátské 
lodi Junior či výlet do nedalekého Splitu.
Vyvrcholením celého pobytu byl zahajovací 
koncert tradičního omišského letního 
mezinárodního festivalu Omiška glazbena 
zajednica 2013, který se uskutečnil  
v hlavním omišském kostele sv. Michaela 
v samotném centru historické části města. 
Zájem o koncert byl obrovský, mezi hosty 
byli představitelé města včetně starosty, 
festival zahájila hlavní organizátorka prof. 
Rozarija Samodol, dirigentka Župního 
pěveckého sboru sv. archanděla Michaela, 
na jejíž pozvání se koncert uskutečnil. 
Tvrdá příprava pak byla odměněna 
slavností, již na naši počest připravila 
druhá strana, zpívalo se, tančilo, jedlo, 
popíjelo až do pozdních nočních hodin…
Velmi ráda bych touto cestou poděkovala 
našim příznivcům, kteří nás dlouhodobě  
v činnosti podporují a fandí nám, zejména 
panu Františku Holišovi, jehož finanční 
dar umožnil některým členům účast 
na pobytu, dále pak Městu Bílovec za 
finanční příspěvek a také Městu Kravaře 
za každoroční finanční podporu. Velmi 
si této pomoci vážíme a těšíme se na 
další spolupráci (více na www.collegium.
bonum.xf.cz).

Gabriela Onderková, dirigentka sboru 

Collegium Bonum - ohlédnutí za sezónou

Dlouho očekávána poslední listopadová 
sobota nás celý den rozmazlovala 
přepychovým sluníčkem. Farní stodola 
se vyparádila adventními dekoracemi, 
svíčkami, lampičkami, zavonělo zde 
zelenkavé chvojí i medové perníky, po 
podlaze se rozvlnilo proutí, vzduchem 
téměř létali něžní andělíčci a celou 
atmosféru dotvářely bíle zasněžené 
stromečky. 
Největší nával byl tradičně u stanoviště, 
kde se vyráběly adventní věnce. Bylo 
opravdu z čeho vybírat. Květinářství 
Tulipán nabízelo nepřeberné množství 
svíček, stuh a dekoračních ozdob, takže 
maminky, babičky, ale i děti všech 
věkových kategorií si mohly vytvořit 
přesně to, po čem prahlo jejich srdce.  
A když jim náhodou došla inspirace, mohli 
si na pomoc zavolat paní aranžérky, které 
tu byly právě od toho, aby poradily, nebo 
se mohli inspirovat pohledem vedle. Díla, 
která pod rukama všech amatérských 
aranžérů vznikala, byla pohádková. 
Rušno bylo i na ostatních stanovištích. 

Asi nejhezčí pohled byl - jako pokaždé 
- na to, jak vedle sebe seděli rodiče  
a děti, nebo babička (objevil se i dědeček),  
a všichni společně tvořili s neskrývaným 
zápalem. Na konečných výtvorech to 
bylo znát.   
Atmosféru celé akce, která probíhala pod 
hlavičkou MO KDU – ČSL ve spolupráci 
s Římskokatolickou farností Kravaře, 
dotvářela příjemná hudba a také bohatá 
nabídka místního baru.   
Ano, přesně taková byla tradiční vánoční 
dílna, která otevírá svoji bránu vždy před 
začátkem adventu. To proto, aby zde 
vyrobené adventní věnce mohly být

 hned další den, tj. na 1. neděli adventní 
požehnány v kostelích. Účast tvořivců 
i obdivovatelů na dílně byla nádherná, 
tvůrčí elán obrovský a atmosféra jako 
vždy naprosto úžasná. To ostatně potvrdili 
lidé, kteří se na naší akci ocitli poprvé. 
Pro mě osobně právě atmosféra je ten 
důvod, proč se na „naši dílnu“ těším celý 
dlouhý rok. 
A tak poděkování patří všem: farnosti 
Kravaře, květinářství paní Jany Königové 
a všem nadšencům, kteří s radostí sobě 
vlastní přiložili ruku k dílu.  

Božena Muczková

Vánoční dílna

Máme velkolepé pozvání pro všechny, kteří se chtějí zúčastnit putování Svaté rodiny do 
města Betléma. Cesta, při níž budeme doprovázet Josefa s Marií do města Davidova, 
se koná každý den, vyjma neděle, v 17.00 hodin. Vyrážíme jak v kostele sv. Mikuláše  
v Koutech, tak v chrámu sv. Bartoloměje v Kravařích. Jen sobotní pochod je výjimečně 
přeložen na 7. hodinu ranní. Naše akce s názvem RORÁTY je určena poutníkům všeho 
věku, vítané jsou především děti!

Velkolepé pozvání


